
 

 

 

 عنوان الرسالة أو الأطروحة
 ثحضير وجشخيص ودراسة الفعالية البايلوجية لبعض المركبات الحلقية غير المحجانسة الجديدة

 ملخص الرسالة أو الأطروحة باللغة العربية
- 4و ( A1 (اسخًاٌذ  (ازاٌذوسهفىناٌم فنٍم - 4- ) N حضًنج انذراست ححضٍر اثنٍن ين يركباث الازاٌذاث  

 (N بنسٌن سهفىنايٍذ، انًحضرة ين حفاعم ايلاح انذٌازونٍىو نـ ( اٌم-2- ثنائً يثٍم بريٍذٌن 4,6) -N– ازاٌذو 

 ثنائً  N(-4,6– ايٍنى - 4اسخًاٌذ و  (سهفىناٌم فنٍم  ايٍنى- 4- )

 نهًا أجرٌج ين ثى A2 وA1يع ازاٌذ انصىدٌىو  نهحصىل عهى انًركبٍن ( بنسٌن ( اٌم-2-يثٍم بريٍذٌن 

ثنائٍت انقطب يع بعض انًركباث الاسخٍهٍنٍت والانكٍهٍنٍت نهحصىل عهى نىعٍن ين انحهقاث - 3،1 انحهقٍت الإضافت

 ويطٍافٍت FT-IRشخصج انًركباث انًحضرة بًطٍافٍت .زونٍناانخراي- 3،2،1زول واانخراي- 3،2،1انخًاسٍت

 انرنٍن اننىوي انًغناطٍسً وطٍف انكخهت

 

 

 

 

 

 

 

The title of the message or thesis 

Synthesis,Charctarization and Biological activity study of some new 

Hetrocycic compounds 

Abstract of the  message or thesis in English 

The study included the preparation of two organic azide compounds N-(4-Azido 

phenyl sufonyl) actamide A1 and of 4-Azido-N-(4,6 di metheyle primiden-2-

yl)benzene sulfonamide A2 which were prepared from the reaction of diazonium salte 

for N-(4-amino phenyl sufonyl)actamide and of 4-amino-N-(4,6 di metheyle 

primiden-2-yl)benzene sulfonamide with sodium azide. The two compounds were 

obtained to for A1&A2,and then they were reacted with some acteylenic and olifenic 

compounds by 1,3 – dipolar cycloaddtion to obtain two type of five member rings 

1,2,3-triazoles and 1,2,3- triazolenes The prepared compounds were identified by FT-

IR Spectroscopy. Also we used  Spectroscopy of the proton(
1
H.NMR) to identify the 

compounds by  using DMSO-d6 as solvent and mass Spectroscopy 

 استمارة مستخلصات رسائل وأطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرة
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